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Folketingets Socialudvalg  

Folketingets Socialudvalg har d. 10. april 2024 stillet følgende spørgsmål nr. 

405 (alm. del) til social- og boligministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmål nr. 405: 

”Vil ministeren redegøre for, hvor mange offentlige årsværk, der kan spares 

væk, når de proceskrav, der blev fjernet i forbindelse med vedtagelsen af 

barnets lov, er implementeret?” 

Svar: 

Med barnets lov har vi taget et vigtigt skridt mod at sikre en bedre og tidligere 

indsats for børn, unge og familier i udsatte positioner i vores samfund. Jeg tror 

på, at barnets lov kommer til at gøre en forskel i praksis bl.a. fordi de nye, mere 

fleksible sagsbehandlingskrav giver kommunerne bedre mulighed for at 

tilrettelægge sagsbehandlingen mere smidigt, så ressourcerne prioriteres 

rigtigt.  

 

Det indebærer bl.a., at kommunerne ikke længere skal udarbejde en 

børnefaglig undersøgelse i de mindre komplekse sager, hvor det er 

tilstrækkeligt med en mere afgrænset afdækning. Samtidig bliver det muligt for 

kommunerne at iværksætte en indsats hurtigere og justere indsatsen 

undervejs, hvis barnets behov ændrer sig.  

 

Reglerne er gjort mere fleksible og afspejler i højere grad, at der er forskel på 

tyngden og kompleksiteten i de enkelte sager. Hensigten er dermed, at den tid 

og de ressourcer, som frigøres, når der bliver større fleksibilitet og færre 

proceskrav i de ”lettere” sager, skal prioriteres til at understøtte og styrke 

sagsbehandlingen i de sværere og mere komplekse sager. Samtidig skal 

reglerne også understøtte, at der sker en øget løbende inddragelse af børn og 

unge.  

 

Derfor vil implementeringen af barnets lov ikke i sig selv frigøre ressourcer, 

men ressourcerne bliver brugt bedre.  

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

Pernille Rosenkrantz-Theil 

Social- og boligminister 
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